
 
 

 
 
 

MINUTĂ 
(transcrierea discuțiilor din cadrul Consiliului Consultativ, ce a avut loc la sediul 

ANCOM în data de 27 septembrie 2022, pe tema Proiectului de decizie pentru 
modificarea Deciziei președintelui ANCOM nr. 997/2018 privind tarifele maxime care 

pot fi percepute pentru exercitarea dreptului de acces pe, deasupra, în sau sub 
imobilele proprietate publică) 

 
 
 
Reprezentant ANCOM: Bună dimineața. Bine ați venit din nou la o ședință de Consiliu 
Consultativ la ANCOM. Numele meu este Eduard Lovin, vicepreședinte ANCOM, alături de colegii 
mei, directorul juridic, Marius Săceanu, Gheorghe Rusen, director executiv Reglementare și Roxana 
Cîrjan, șef serviciu în cadrul reglementării economice. Pentru ordinea de zi de astăzi, avem la 
punctul 1 aprobarea agendei, la punctul 2 minutele ședințelor consiliilor consultative trecute, care 
au fost puse pe site-ul ANCOM pentru verificări de corectitudine materială, la transcrierea din 
înregistrarea colegelor. La punctul 3 proiectul de Decizie pentru modificarea Deciziei 
ANCOM nr. 997/2018 privind tarifele maxime care pot fi percepute pentru exercitarea 
dreptului de acces pe, deasupra, în sau sub imobilele proprietate publică. Aș vrea să 
precizez de la început și câteva reguli privind desfășurarea acestei întâlniri. Pentru început, luarea 
de cuvânt în cadrul acestui consiliu se va face în ordinea înscrierii, așa cum ați optat fiecare dintre 
dumneavoastră și apoi au fost centralizate de colegele noastre. La începutul intervenției vă rugăm 
să vă prezentați cu nume, prenume, nu că nu v-am cunoaște noi, ci trebuie să rămână pe suportul 
de înregistrare, pentru ca ulterior să poată face transcrierea cât mai corectă pentru minuta 
ședinței. V-am ruga să susțineți propunerile, punctele de vedere exclusiv pe marginea acestor 
subiecte aflate în discuție în cadrul acestei ședințe și opiniile care nu au legătură cu acest subiect 
nu avem cum să le luăm în niciun fel în considerare. Pentru susținerea propunerilor și a 
argumentației, fiecare vorbitor va avea un maxim de 10 minute, este arhisuficient pentru o 
propunere și o argumentație, dacă mai este cazul, în afara celor deja trimise către noi și asupra 
cărora noi ne-am exprimat și am prins argumentele în sinteza observațiilor. Colegii vor pune și un 
timer pe ecran ca să fie cât mai transparent. Ca să intrăm în subiect, o să o rog pe colega Roxana 
să înceapă și să prezinte sinteza observațiilor.   
 
Reprezentant ANCOM: Nu voi relua în detaliu observațiile primite și răspunsul acum față de 
aceste observații, le-am postat pe pagina ANCOM în urmă cu cinci zile. Aș dori să punctez doar 
câteva aspecte esențiale ale acestui proiect. În primul rând, după cum se poate observa și din titlul 
proiectului de decizie acesta modifică anumite prevederi ale deciziei președintelui ANCOM nr. 997 
emisă încă din anul 2018. Așadar, cele mai multe dintre tarifele de acces din anexa la decizia din 
2018 nu se modifică, ceea ce se modifică este exclusiv în scopul alinierii legislației secundare la 
legislația primară, în speță Legea 198 din 2022. Sunt anumite tarife care se situau sub pragurile 
stipulate în prezent în Legea 119. Citez din expunerea de motive la lege: având în vedere 
dispozițiile deciziei președintelui ANCOM 997, privind tarifele maxime ce pot fi percepute pentru 
exercitarea dreptului de acces, aplicarea măsurilor propuse va face necesară modificarea și 
completarea acesteia, urmând ca pragurile minimale prevăzute să fie preluate în cadrul legislației 
secundare. Așadar, în cazul acestora e vorba practic de o majorare de tarif, nu există în proiectul 
de decizie tarife mai mici decât cele deja calculate în 2018. De exemplu, pentru tarifele pentru 
cutiile instalate între sau sub centrele comerciale cu utilizare continuă, situate în intravilanul 
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localităților de rang zero și unu, nivelul acestora rămâne nemodificat din 2018, respectiv 158 de lei 
pe metru pătrat, pentru că este peste nivelul de trei lei introdus în lege. Însă, pentru tariful pentru 
aceleași cutii instalate însă în clădiri de birouri cu utilizare discontinuă, tariful se majorează de la 
2,05 lei la 3 lei pe metru pătrat ca urmare a aplicării legislației primare. Nu în ultimul rând aș dori 
să mai subliniez faptul că aceste tarife nu sunt aplicabile doar operatorilor mobili, nu sunt aplicabile 
doar unei anumite tehnologii, ci sunt aplicabile tuturor operatorilor de rețele de comunicații 
electronice, adică inclusiv rețele fixe. Doar ca o paranteză, pentru a preciza faptul că nu este un 
început este o continuare a rețelelor pe care le folosim și în prezent. Cam acesta ar fi pe scurt 
proiectul de decizie.  
 
Reprezentant ANCOM: Ok, mulțumesc. Deci nu au fost alte observații legate de agenda de 
astăzi. Am și început primul punct. Am văzut că nu au mai fost observații nici în legătură cu 
transcrierea minutelor precedente și rămân aprobate în forma în care au fost publicate de colegele 
noastre. Acum, în ordinea înscrierilor, o să vă dăm cuvântul pentru alte observații, propuneri și 
argumente. Și începem, la numărul 1 este [reprezentant] Asociația Civică Dreptate filiala Prahova. 
Este prezent? Nu. OK, în regulă. La punctul 2, [reprezentant] Stop 5G România. 
 
Reprezentant Stop 5G România: Da, eu sunt și sunt extrem de furioasă. Pentru că am ajuns în 
fața instituției, am făcut o fotografie și au venit jandarmii precum hienele să mă legitimeze și să 
mă roage să evacuez zona pentru că nu sunt permise acțiuni de protest. Le-am explicat că sunt 
aici invitată, că am primit confirmarea de la dumneavoastră, n-au vrut să înțeleagă. Au început să 
amenințe cu percheziții corporale, că nu am voie să intru în instituție cu rucsacul. Le-am explicat 
că am documente acolo și au spus că nu-i interesează. Ce înseamnă hărțuirea asta?! Și tot 
vorbeau prin stație cu cineva: da, e aici, a venit, sigur, acum o percheziționăm... Inclusiv la dvs. în 
instituție . Că ce am în poșetă și așa mai departe.  
 
Reprezentant ANCOM: Doamnă, nu știu ce plan de lucru și de acțiune au cei de la Jandarmerie. 
Sunt cu totul altă instituție decât ANCOM. Dar, din câte știu eu, vă pot aduce aminte că aceste trei 
săptămâni, în București are loc o conferință... 
 
Reprezentant Stop 5G România: Da, o conferință a cărui buget nu a fost încă aprobat, abia 
acum a intrat în Parlament la vot. 
 
Reprezentant ANCOM: Doamnă eu nu v-am întrerupt când ați vorbit. 
 
Reprezentant Stop 5G România: Mă scuzați. 
 
Reprezentant ANCOM: ... Sunt peste 3.000 de delegați din 193 de țări. Sunt mulți veniți la nivel 
de rang de demnitate publică, de prim-miniștri, de miniștri, ambasadori, demnitari și diplomați. Și 
este un grad de securitate sporit în tot Bucureștiul, pentru toate aceste instituții de forță, inclusiv 
pentru Jandarmerie și au obligația...probabil au primit ordin să fie mult mai stricți mai exigenți în 
aceste trei săptămâni, de perioada în care se desfășoară acest Plenipot al Organizației Națiunilor 
Unite în București. Cu asta cred că am fost suficient de clar. Vă rog să treceți la subiect. Vorbiți pe 
timpul dumneavoastră, tocmai precizasem colegilor că, fiecare înscriere la cuvânt primește câte 10 
minute pentru prezentarea propunerilor și argumentației la subiectul dezbătut și discutat astăzi. 
Reprezentant Stop 5G România: Această dezbatere are la bază o lege profund 
neconstituțională, Legea 198/2022 la care nu ați atașat studii de impact, care încalcă 48 de acte 
normative în vigoare. La dezbaterile respective s-au încălcat procedurile. Nu ni s-a răspuns la 
întrebări. Aș vrea să știu, entitățile prevăzute la pagina 178 din acest proiect de lege cine sunt? Am 
întrebat de fiecare dată. Domnul Săceanu, vă amintiți. Niciodată nimeni nu mi-a răspuns. Aș vrea 
să-mi răspundeți la această întrebare, pentru început. 
 
Reprezentant ANCOM: Încă o dată, începând cu a preciza că vorbiți pe lângă subiect.  
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Reprezentant Stop 5G România: Nu vorbesc pe lângă subiect pentru că sunt tarife, tarifele 
aplicate inclusiv pentru proprietățile entităților. Vreau să știu cine sunt aceste entități.  
 
Reprezentant ANCOM: Nu comentăm adoptarea unei legi. După cum foarte bine știți... 
 
Reprezentant Stop 5G România: Nu, este... 
 
Reprezentant ANCOM: Doamnă, dacă mai întrerupeți o dată... 
 
Reprezentant Stop 5G România: Păi, parcă era timpul meu... 
 
Reprezentant ANCOM: Vă dau cartonașul galben și la al treilea, vă evacuez. 
 
Reprezentant Stop 5G România: Da, mă eliminați, sigur. Deci furnizorii de rețele publice de 
comunicații electronice instalează și operează în mod gratuit puncte de acces pe suport radio cu o 
arie de acoperire restrânsă pe, deasupra, în sau sub infrastructurile fizice proprietate publică sau 
privată a statului sau unităților administrativ teritoriale, autoritățile administrației publice centrale 
sau locale care administrează aceste bunuri, ori entitățile care le au în proprietate, administrare, 
concesiune, închiriere, ori folosință cu titlu gratuit, neputând stabili tarife, taxe ori alte sume 
pentru ocuparea și folosirea acestor infrastructuri fizice. Din moment ce nu se pot percepe 
tarife/taxe, dumneavoastră despre ce tarife și taxe vorbiți astăzi? E pe subiect.  
 
Reprezentant ANCOM: Doamnă, legea Codul Comunicațiilor, care a fost promulgata și publicată 
în Monitorul Oficial în iulie anul acesta, modifică și legea infrastructurii. Acest proiect de decizie nu 
face decât să pună în acord cu prevederile noi din legislație o decizie mai veche. Pur și simplu se 
scoate din decizia veche ceea ce a apărut în lege și se pune în acord cu textul legal. În privința 
constituționalității, vă asigur că este pe deplin constituțională, această lege fiind întârziată foarte 
mult timp tocmai din cauza observațiilor și atacurilor la Curtea Constituțională, care s-a pronunțat 
în privința constituționalității ei. Și cu asta am încheiat subiectul privind aspectele de legislație 
primară și constituționalitatea lor. Acum, cum a spus și colega mea, au pus în acord cu noile 
articole din lege, prevederile unei decizii mai vechi a ANCOM, o decizie din 2018, strict pe tehnică 
legislativă, ca să nu fie contradicție între un element de legislație secundară, în speță decizia 
noastră de acum patru ani, cu noile prevederi ale legislației. Și ca instituție publică în România, 
chiar dacă suntem arbitru independent și nu primim niciun fel de instrucțiuni de la industrie, de 
la...  
 
Reprezentant Stop 5G România: Autonom, nu independent.  
 
Reprezentant ANCOM: ...de la Guvern și alte instituții publice și private din România, avem 
obligația absolută de a respecta legislația primară în spiritul și litera ei. Vă rog, observații și 
propuneri referitor la proiectul de decizie... 
 
Reprezentant Stop 5G România: Tocmai că această lege a fost contestată la CCR doar pe două 
aspecte, una dintre ele fiind amplasarea antenelor pe spațiile verzi, ceea ce nu se respectă. Dar 
celelalte aspecte, sunt încălcate 48 de acte normative. Consiliul Legislativ spune asta nu eu, 
[Reprezentant Stop 5G România]. Și, atât Avocatul Poporului, cât și alte instituții, refuză să discute 
pe această temă. Repet, vreau să știu cine sunt entitățile din această lege, la care se aplică ceea 
ce discutăm noi astăzi.  
 
Reprezentant ANCOM: Doamnă, încă o data vă spun... 
 
Reprezentant Stop 5G România: Dar puteți să răspundeți la această întrebare. Nu sunteți 
pregătit sau nu aveți voie să spuneți...  
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Reprezentant ANCOM: Nu sunteți nici profesoara noastră, nu sunteți nici auditor, nu sunteți nici 
la interogatorii...  
 
Reprezentant Stop 5G România: Este o dezbatere și v-am solicitat... consiliu consultativ.  
 
Reprezentant ANCOM: Nu, este o ședință de Consiliu Consultativ după regulile noastre. Această 
ședință putea să nu aibă loc.   
 
Reprezentant Stop 5G România: Este. Eu vreau să știu în baza a ce discutăm... 
 
Reprezentant ANCOM: ...Pentru că nu aveam obligația să facem această ședință. Pur și simplu 
modificam decizia și o publicam în Monitorul Oficial. Dar din respect pentru industrie, pentru toate 
celelalte entități, în special din zona administrației locale, pentru a oferi un grad maxim de 
transparență, am hotărât să facem această întâlnire de consiliu. Încă o data, nu eram obligați și nu 
este o dezbatere publică în sensul dezbaterii publice cu legislațiile la care faceți dumneavoastră 
referire.  
 
Reprezentant Stop 5G România: Eu încă tremur din cauza jandarmilor. Îmi cer scuze. Vreau să 
știu, această decizie căror entități le va fi aplicată? Este pe subiect. Vă rog să îmi spuneți cine sunt 
aceste entități care au în proprietate, pentru că cele ale statului, autorități publice centrale și locale 
sunt deja menționate cu două rânduri mai sus. Cine sunt aceste entități, noi persoanele fizice și 
juridice.  
 
Reprezentant ANCOM: Aveți în proprietate publică?  
 
Reprezentant Stop 5G România: Aici nu spune....spune sau entităților care... 
 
Reprezentant ANCOM: Care?...Mai departe, ce spune? 
 
Un alt reprezentant ANCOM: Nu, este vorba de proprietatea publică, nu proprietatea privată. 
 
Reprezentant Stop 5G România: Nu nu nu: infrastructurile fizice, proprietate publică sau 
privată a statului sau unităților administrativ teritoriale autoritățile administrației publice centrale 
sau locale care administrează aceste bunuri ori entitățile care le au în proprietate, administrare, 
concesiune...  
 
Reprezentant ANCOM: Este vorba despre proprietatea publică și privată a statului. 
Dumneavoastră sunteți statul? 
 
Reprezentant Stop 5G România: Păi s-a specificat în mod expres cu două rânduri mai sus. 
 
Reprezentant ANCOM: Da, e vorba de proprietatea privată a statului. 
 
Reprezentant Stop 5G România: Păi s-a specificat în mod expres, două rânduri mai sus: 
proprietatea publică sau privată a statului ori entitățile care au în proprietate...sunt două chestii 
distincte.  
 
Reprezentant ANCOM: Este vorba de entitățile care au în proprietate sau administrare 
proprietatea privată sau publică a statului. 
 
Reprezentant Stop 5G România: Păi s-a specificat în mod expres mai sus puțin... 
 
Reprezentant ANCOM: Sunt și alte entități în afară de cele... 
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Reprezentant Stop 5G România: Păi cine sunt aceste entități? Asta vreau să știu. Care entități? 
Din moment ce nu se specifică în mod expres. 
 
Reprezentant ANCOM: Sunt definite în legislația administrației centrale, locale.. 
 
Reprezentant Stop 5G România: Nu sunt definite niciunde. Nu, nu, legea trebuie să fie 
predictibilă... 
 
Reprezentant ANCOM: ..comune, de orașe, de municipii, de consilii locale, de consilii județene și 
de toate celelalte entități ale statului...  
 
Reprezentant Stop 5G România: Păi aici spune...  
 
Reprezentant ANCOM: ...centrale sau locale care au imobile în proprietatea publică a statului 
sau în proprietatea privată a satului... 
 
Reprezentant Stop 5G România: S-a specificat și asta .... sau unităților administrativ teritoriale 
administrațiilor publice locale sau centrale ale statului care administrează aceste bunuri, ori 
entitățile... Cine sunt aceste entități?  
 
Reprezentant ANCOM: Doamnă, entități sunt orice bibliotecă, orice consiliu județean orice 
librărie.  
 
Reprezentant Stop 5G România: Apar mai sus...  
 
Reprezentant ANCOM: Orice...  
 
Un alt reprezentant ANCOM: Nu apar...  
 
Reprezentant Stop 5G România: Sunt în administrare... 
 
Reprezentant ANCOM: Doamnă, orice entități sunt enumerate în continuare... 
 
Reprezentant Stop 5G România: Da, dar legea trebuie să fie predictibilă.  
 
Reprezentant ANCOM: Este foarte predictibilă legea. 
 
Reprezentant Stop 5G România: Nu există, din moment ce nu se specifică în mod expres. Nu 
sunt enumerate cu liniuță de la capăt sau cu virgulă între ele... 
 
Reprezentant ANCOM: Sunt foarte multe entități... 
 
Reprezentant Stop 5G România: Dumneavoastră cine sunteți?  
 
Un alt reprezentant ANCOM: Cineva. Sunt de aici.  
 
Reprezentant Stop 5G România: De aici de unde?  
 
Un alt reprezentant ANCOM: De prin zonă.  
 
Reprezentant Stop 5G România: Înseamnă că ați vorbit degeaba dacă nu vă prezentați... 
 
Reprezentant ANCOM: Vă adresați nouă.  
 
Un alt reprezentant ANCOM: Păi insistați pe un dialog care nu are nicio logică...  
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Reprezentant Stop 5G România: Păi nu, pentru că trebuie să fie prezentată în mod expres... 
 
Reprezentant ANCOM: Deci nu facem dialog. 
 
Reprezentant Stop 5G România: Și acești operatori instalează și operează în mod gratuit acolo. 
Și eu vreau să știu cine beneficiază de această mare favoare, să nu se poată apăra în niciun fel 
potrivit acestei legi.  
 
Reprezentant ANCOM: ...Indiferent de entitatea care o deține, asta spune legea aia.  
 
Reprezentant Stop 5G România: Ați vorbit de biblioteci care nu sunt in proprietatea statului. 
Nu vedeți cum vă contraziceți?!  
 
Reprezentant ANCOM: Bibliotecile publice sunt proprietate privată a statului.  
 
Reprezentant Stop 5G România: Păi sunt specificate deasupra. 
 
Reprezentant ANCOM: Nu scrie bibliotecă... 
 
Un alt reprezentant ANCOM: Dacă-mi permiteți o scurtă intervenție. Am stabilit de la 
început...domnul vicepreședinte... 
 
Reprezentant Stop 5G România: Nu am stabilit nimic domnule. Ați spus de data trecută și de 
data cealaltă și din 2019 și 2020, de câte ori am fost la dezbatere cu dumneavoastră, că veți 
enumera aceste entități. 
 
Reprezentant ANCOM: Domnul vicepreședinte a spus la începutul acestei ședințe a Consiliului 
Consultativ, că vom discuta despre proiectul pe care îl avem în față. 
 
Reprezentant Stop 5G România: Da, tocmai... 
 
Un alt reprezentant ANCOM: Dumneavoastră vă duceți într-un temei legal complet diferit... 
 
Reprezentant Stop 5G România: Nu, pentru că se aplică această decizie... 
 
Reprezentant ANCOM: Nu, nu se aplică această decizie. Această decizie vine și calculează 
tarifele maxime, acolo unde se percep. Evident că această decizie nu calculează tarife maxime 
acolo unde legea spune că sunt gratuite. Sunteți pe un temei legal complet diferit. Deci noi 
încercăm să discutăm de articolele 6, 61, 62, în baza cărora dăm această decizie și nu despre 
temeiul de acces cu titlu gratuit pentru dispozitivele cu rază scurtă de acțiune. Vă rugăm frumos 
rămâneți la subiect și timpul dumneavoastră deja a expirat. Vă rugăm mult de tot, dacă aveți 
sugestii, critici sau orice altceva de spus pe proiectul pe care îl avem în față. 
 
Reprezentant Stop 5G România: Păi ce pot să vă mai spun când dumneavoastră dați mână 
liberă companiilor de comunicații să opereze în mod gratuit și să instaleze în mod gratuit?! Pentru 
ce mai vine chestia asta?! Și mai sunt astea care sunt sub imobilele de patrimoniu. Dacă vine 
cineva să sape sub aceste imobile, nu le strică structura? Nu le pun în pericol existența viitoare? 
Cum ați putut să treceți așa ceva acolo?!  
 
Reprezentant ANCOM: Colega mea a spus mai devreme că sunt două elemente definitorii ale 
acestui proiect. 1. Tarifele maxime, care pe legea veche puteau sa aibă inclusiv valoarea 0, cresc 
la anumite valori pozitive. Aceste tarife sunt stabilite deja de lege nu noi, prin acest proiect de 
decizie venim și le stabilim, sunt stabilite deja de lege. Ceea ce facem noi este să le punem într-o 
formă ușor de parcurs și ușor de identificat de către orice persoană interesată. 
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Reprezentant Stop 5G România: Dumneavoastră ați făcut proiectele de legi pe care le-ați 
servit Guvernului și Guvernul le-a dus în Parlament, care le-a votat cu încălcarea Constituției.  
 
Reprezentant ANCOM: Cu tot respectul, această afirmație a dumneavoastră nu necesită replică 
din partea noastră. 
 
Un alt reprezentant ANCOM: Pentru cei care nu au citit cu foarte mare atenție despre ce este 
vorba în această decizie, vă dau doar două exemple din această expunere de motive... 
 
Reprezentant Stop 5G România: Și aici spun foarte clar clădiri cu valoare de patrimoniu... 
 
Reprezentant ANCOM: ...Cam ce se modifică, spre exemplu la tipuri de acces: cabluri direct 
instalate pe, în... 
 
Reprezentant Stop 5G România: Trebuie să dispară nu să se modifice... 
 
Reprezentant ANCOM: Doamnă, o dată dacă mă mai întrerupeți, ieșiți afară. Și vă garantez, că 
de data asta voi face o adresă către Jandarmerie, să nu mai intrați niciodată în această instituție.  
 
Reprezentant Stop 5G România: Adică să-mi interziceți accesul într-o instituție publică?  
 
Reprezentant ANCOM: Bineînțeles. Ceea ce faceți dumneavoastră este hărțuire a unor oficiali și 
a unor funcționari în exercițiul activității lor.  
 
Reprezentant Stop 5G România: Nu este hărțuire. Hărțuire este ceea ce mi s-a întâmplat mie 
în fața instituției dvs. Este imaginea instituției dumneavoastră. Când un cetățean al României cu 
drepturi depline a fost împiedicat să intre... 
 
Reprezentant ANCOM: Deci, este vorba de cabluri direct instalate pe, în, sub clădiri de birouri, 
clădiri rezidențiale cu excepția clădirilor rezidențiale situate în localități de rang 4 și 5 cu densitate 
sub 50 de locuitori. Și este vorba de tarif de... tarife maxime anuale de 1,31 lei metru liniar. La 
asta se referă decizia. Un alt exemplu: cabluri direct instalate pe clădiri, în, sub clădiri de birouri 
sau clădiri industriale situate în localități de rang 2, 3, 4, 5 cu densitate peste 50 de locuitori. La 
fel, clădiri cu valoare de patrimoniu, 2,41 lei pe metru liniar de cablu. La asta se referă această 
decizie. Un exemplu de modificări. Încă o dată, cine mai are de făcut precizări și propuneri cu 
argumentația de rigoare. La punctul 3 s a înscris la cuvânt [reprezentant] Asociația Municipiilor din 
România.  
 
Reprezentant Asociația Municipiilor din România: Mulțumesc! Bună ziua. Am primit această 
invitație din partea ANCOM pentru a participa la acest Consiliu. Am transmis deja către instituția 
dvs. că nu avem alte observații. În principiu vizăm favorabil această decizie, deși există, știți foarte 
bine, un proces pe rol referitoare la acesta. Dar pentru a nu bloca procesul, avizăm favorabil. 
Mulțumesc! 
 
Reprezentant ANCOM: Situația din contencios era bazată pe prevederile din legislația primară 
care deja e caducă și a fost modificată acum și noi o punem în acord, cum am precizat. Bănuiesc 
că și acest aspect va conta.  
 
Reprezentant Asociația Municipiilor din România: Și acesta a fost fundamentul avizării.  
 
Reprezentant ANCOM: Bun. Mulțumim pentru intervenție. Urmează doamna [participant 
persoană fizică]. 
 
Participant persoană fizică: Este e-mailul meu.  
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Reprezentant ANCOM: Vă rog, aveți cuvântul.  
 
Participant persoană fizică: Bună ziua! Eu am venit aici să văd și eu cum se desfășoară aceste 
convorbiri pe tema legilor. Văd că s-a ajuns departe deja cu atribuirea, cu tarifele, cu tot. Ce 
întrebare aș avea pentru dvs. referitoare la bandele de frecvențe...Am înțeles că de la 26 de GHz în 
sus vor fi atribuite aceste licențe pentru 5G...și până la...  
 
Reprezentant ANCOM: Nu, deci nu discutăm de acest lucru acum, dar chiar dacă nu are 
legătură cu subiectul acestei decizii, vă pot spune că nu sunt. Pentru comunicații mobile, până în 
prezent, se folosesc frecvențe de la 700 de MHz deci de la 0,7 GHz până la un 3,8 GHz. Acestea s-
au folosit și în anii trecuți la celelalte standarde folosite de terminalele mobile și de stațiile de bază 
și tot acestea se folosesc și în viitor la rețelele modernizate după standardul 5G. Deci de la 0,7 GHz 
până la 3,8 GHz. Noi, la licitația pe care deja am început-o, pur și simplu scoatem restul de benzi 
care nu au fost cumpărate în trecut. Și este de fapt o completare în cadru acestei plaje de 
frecvențe de la, încă o dată, 0,7 GHz până la 3,8 GHz.  
 
Participant persoană fizică: Deci frecvențele care vor fi aprobate aici nu vor depăși 3,8 GHz.  
 
Reprezentant ANCOM: Nu, până la 3,8 am scos noi la licitație, atât. Deci altceva nu se...  
 
Participant persoană fizică: Și 4G până la ce frecvență era?  
 
Reprezentant ANCOM: Aceleași frecvențe le folosește și 4G și alte standarde.  
 
Participant persoană fizică: Și diferența, vă rog, care este dintre 4G și 5G? Că noi am citit 
altceva până acum.  
 
Reprezentant ANCOM: Doamnă, ANCOM, încă o dată, o scurtă precizare și apoi trecem mai 
departe...Spectrul radio civil, pentru că de asta se ocupă ANCOM, este licențiat neutru tehnologic 
deci este o resursă. Este o resursă care se licențiază, se concesionează, dar licențiere este 
termenul juridic, către operatorii de comunicații, care folosesc această resursă de bandă radio 
pentru a oferi servicii de calitate de voce și de date, de acces la internet. În funcție de evoluția 
dispozitivelor, operatorul poate să utilizeze dispozitive mai vechi, de tehnologie 2G, 3G sau poate 
să țină pasul cu evoluția tehnologică și să optimizeze această utilizare a spectrului, folosind 
generațiile și standardele mai noi, care consumă mai puțină energie electrică, care au codare mai 
bună și o rezistență mai bună la activitățile de hacking, care oferă o comprimare mai bună a 
semnalului și oferă o capacitate mai bună la internet. Dar, încă o dată, sunt aceleași frecvențe care 
se folosesc de la ultima licitație mare din 2012. Și atunci s-au dat benzi în 3,4, 3,8, în 800 de MHz, 
adică 0,8 GHz. Ce va oferi viitorul peste 10, 20, 30 de ani, probabil, la nivel internațional se vor 
standardiza, armoniza și alte benzi de frecvențe și se vor disponibiliza alte benzi radio sub acel 0,7 
GHz sau peste acel 3,8 GHz, dar în funcție de evoluția standardelor, de studiile care se fac pe 
utilizarea acelor frecvențe, pentru că trebuie să fie conforme, să nu interfereze cu alte 
echipamente să nu afecteze sănătatea publică. Se fac tot felul de studii la nivel internațional. De 
aceea un standard durează foarte mulți ani. Unele chiar și zeci de ani au durat până au fost 
adoptate și după aceea implementate comercial. Cred că am fost suficient de explicit. Haideți să 
revenim la decizia noastră și următorul înscris pe ordinea de zi este [reprezentant] Asociația 
Juriștilor pentru Apărarea Drepturilor și Libertăților.  
 
Reprezentant Stop 5G România: Poate intra prin telefon?  
 
Reprezentant ANCOM: Prin ce telefon?  
 
Reprezentant Stop 5G România: Prin telefonul meu. Să-l sunăm și să...așa a intrat și data 
trecută.  



9 

 
Reprezentant ANCOM: Nu doamnă, e întâlnire fizică.  
 
Reprezentant Stop 5G România: Data trecută la fel s-a întâmplat.  
 
Reprezentant ANCOM: A fost ședință online. Dacă aveți dvs. de transmis un mesaj în numele 
dumnealui, dacă nu a putut să vină, deși s-a înscris, vă rugăm.  
 
Reprezentant Stop 5G România: Da, dânsul dorește să se retragă acest proiect de decizie și să 
se refacă și să se scoată această coloană, clădiri cu valoare de patrimoniu, în primul rând. Ar mai 
vrea să vă spună că aceste antene 5G pentru care pregătiți legislația sunt foarte mari 
consumatoare de curent electric între 5 și 10 kilowatti pe oră. Ar mai vrea să mai spună că, de 
asemenea, toată legislația pe care dvs. o pregătiți sau ați pregătit-o deja încalcă Constituția și 
legile țării. Că nu trebuie să executați anumite ordine împotriva românilor și a României, trebuie să 
vedeți interesul național și nu al corporațiilor. Nu se respectă principiul neutralității aici, nu sunt 
studii de impact făcute și atașate acestor documentații, conform legislației în vigoare. Nici pentru 
ce se discută astăzi și nici pentru legislația anterioară. Data trecută am stabilit de comun acord, 
domnul Săceanu poate să confirme, că INSP-ul s-a angajat să efectueze un studiu de impact, pe 
care să-l prezinte și abia după ce acest studiu va fi prezentat să se reia discuțiile. Văd că una 
spuneți și alta faceți. De ce nu vă respectați cuvântul dat, dvs. de la ANCOM? S-a stabilit la 
dezbaterea publică de data trecută că se vor relua aceste discuții după ce INSP-ul va prezenta 
rezultatele studiului de impact.  
 
Reprezentant ANCOM: Doamnă, încă o dată vă atrag atenția că vorbiți total pe lângă subiect.  
 
Reprezentant Stop 5G România: Păi tocmai că această discuție de astăzi nu trebuia să existe.  
 
Reprezentant ANCOM: Tot ca să vă răspund pe scurt la propunerea pe care ați transmis-o în 
numele [reprezentant] Asociația Juriștilor pentru Apărarea Drepturilor și Libertăților. Noi nu putem 
retrage această decizie pentru că este o obligație legală a autorității de reglementare să pună în 
aplicare legislația primară. Noi am face un abuz în serviciu dacă nu am adopta această decizie ca 
să fie în acord cu legislația primară... 
 
Reprezentant Stop 5G România: ...Atunci modificați lista cu clădirile de patrimoniu.  
 
Reprezentant ANCOM: Am fi noi la rândul nostru sancționați pentru că nu ne îndeplinim 
obligațiile de serviciu și nu punem în aplicare legislația primară. Deci această decizie este ca 
urmare a...  
 
Reprezentant Stop 5G România: Atunci să o retrageți, să o modificați și să o re...  
 
Reprezentant ANCOM: ...obligației, trasate nouă, de legislativului acestei țări, prin noua lege 
Codul Comunicațiilor, care, cum am spus, a modificat și legea infrastructurii și de acolo necesitatea 
de a face mici corecții în această decizie veche de 4 ani, strict pentru a fi pusă în acord cu noile 
articole din lege. Nimic mai mult. Nu s-a adăugat nimic mai mult. Deci pur și simplu pe tehnică 
legislativă au fost puse în acord articolele din decizia noastră cu articolele din legislația nouă.  
 
Reprezentant Stop 5G România: Și considerați că punerea în pericol a clădirilor de patrimoniu 
este legală?  
 
Reprezentant ANCOM: Pot să vă întreb ceva?  
 
Reprezentant Stop 5G România: Da.  
 
Reprezentant ANCOM: În clădirea de patrimoniu există telefon fix?  



10 

 
Reprezentant Stop 5G România: Nu, se poate trage un cablu terestru, nu trebuie săpat sub 
această clădire.  
 
Reprezentant ANCOM: Sunt situații când aceste cabluri sunt deja instalate prin subsolul 
clădirilor. În acest caz noi am stabilit doar tariful de acces. 
 
Reprezentant Stop 5G România: Eu discutam sub clădiri, nu prin subsoluri.  
 
Reprezentant ANCOM: Păi sunt sub clădiri. 
 
Reprezentant Stop 5G România: Păi subsolul nu este sub clădiri, este parte a clădirii, ar trebui 
să știți. 
 
Reprezentant ANCOM: Numai puțin, poate nu ne-ați înțeles... 
 
Reprezentant Stop 5G România: Eu am înțeles perfect. Să se interzică săpăturile de orice fel 
sub clădire de patrimoniu, să se specifice în mod expres.  
 
Reprezentant ANCOM: Erau prevăzute tarife vechi pentru infrastructuri deja existente în acele 
imobile de patrimoniu sau nu. Ce am făcut noi aici a fost aducerea la zi a acelor tarife. Deci pe 
infrastructuri deja existente cu tarife vechi, această decizie actualizează acele tarife în acord cu 
legislația primară. Nu dă drepturi suplimentare nu retragem drepturi suplimentare pentru 
construire, pentru pozare de cabluri pe clădiri, în clădiri. Nu.  
 
Reprezentant Stop 5G România: Am înțeles, dar dacă legislația primară existentă este greșită, 
nu este obligația dvs. legală și morală să o refaceți? Și să nu permiteți săpături sub clădirile de 
patrimoniu? 
 
Reprezentant ANCOM: Noi nu ne putem substitui Parlamentului. Atâta timp cât Parlamentul ne 
solicită expertiza pentru anumite componente... 
 
Reprezentant Stop 5G România: Păi dvs. pregătiți draft-urile, despre asta este vorba. Și știți 
foarte bine. Toată lumea știe.  
 
Reprezentant ANCOM: ...Atunci când Comisiile de specialitate din Parlament, care ne aprobă și 
nouă rapoartele de activitate și bugetele anuale, ne solicită expertiza pentru a le furniza anumite 
elemente tehnice, puncte de vedere, draft-uri sau comentarii pe inițiativele dumnealor, bineînțeles 
că le facem. Dar noi niciodată nu ne vom putea substitui Parlamentului sau, cu atât mai mult, să 
cerem noi imperativ Parlamentului să facă ceva. Nu, subordonarea este invers.  
 
Reprezentant Stop 5G România: Eu am spus că legislația bază, primară, incipientă, draft-urile 
sunt făcute de către dvs. și dvs. le trimiteți Guvernului și Guvernul le trimite în Parlament, de câte 
ori să mai spun chestia asta?! Știți foarte bine, toată lumea știe asta.  
 
Reprezentant ANCOM: Nu este o regulă. Încă o dată, atunci când ni s-a solicitat, am lucrat, am 
făcut muncă patriotică și am transmis și astfel de draft-uri... 
 
Reprezentant Stop 5G România: Nu ați făcut muncă patriotică, pentru că dvs. sunteți la 
serviciu aici și aveți niște salarii exorbitante față de salariile pe care le au muritorii de rând de 
1.524 lei pe lună... 
 
Reprezentant ANCOM:...dar nu este o regulă. Este o excepție. 
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Reprezentant Stop 5G România: ...Haideți să nu fim ipocriți. Dvs. nu faceți muncă patriotică 
aici. Eu fac muncă patriotică venind pe timpul și pe banii mei.  
 
Reprezentant ANCOM: Doamnă, scoateți din context...  
 
Reprezentant Stop 5G România: ...Pentru a apăra interesele românilor și ale României. Să nu 
mai fim tratați ca într-o țară de mâna a treia...  
 
Reprezentant ANCOM: Să știți că nu sunteți la partid aici. Nu suntem sensibili la populisme. 
 
Reprezentant Stop 5G România: ...Să fim și noi cu demnitate. Să stăm cu fruntea sus. 
 
Reprezentant ANCOM: Încă o dată vă faceți că nu înțelegeți. 
 
Reprezentant Stop 5G România: Da, încă o dată vă repet, vreau să scoateți această pomană 
cu clădirile de patrimoniu.  
 
Reprezentant ANCOM: Atunci când se solicită de către Parlament sau Guvern punem la 
dispoziție la dispoziție expertiza noastră și dăm puncte de vedere sau draft-uri, dar aceasta este o 
excepție și nu o regulă. Atunci când s-a întâmplat pe legislație tehnică, da, la solicitarea 
Parlamentului sau Guvernului am dat  punctul nostru de vedere care putea fi luat în considerare 
sau nu putea fi luat în considerare.  
 
Reprezentant Stop 5G România: Dar puncte de vedere, fără să vi se ceară, nu puteți să dați? 
Să vă autosesizați cum fac eu și mulți alții ca mine?  
 
Reprezentant ANCOM: Atunci când sesizăm că piața pe care o reglementăm poate fi impactată 
negativ de unele inițiative ale altor instituții ale statului, bineînțeles că ne putem și noi autosesiza și 
să trimitem adrese în acest sens. Bun. Mai aveți 3 minute și 20 pentru a face propuneri pe acest 
proiect de decizie cu argumentația de rigoare.  
 
Reprezentant Stop 5G România: Tarifele oricum sunt derizorii. Și vă rog insistent să scoateți 
această coloană cu clădirile cu valoare de patrimoniu să nu se permită săpături sub aceste clădiri. 
Vă rog să vă notați. 
  
Reprezentant ANCOM: Deci încă o dată, această decizie nu dă drepturi de construire sau de 
demolare, nu aduce completările la elemente de infrastructură. Pur și simplu actualizează niște 
tarife vechi, după o legislație veche, cu niște tarife noi pe altă legislație...  
 
Reprezentant Stop 5G România: Eu nu am spus că urmează a se demola vreo clădire. Am 
spus doar să nu se facă săpături sub aceste clădiri, nu să demoleze sau să se aducă... 
 
Reprezentant ANCOM: Nu este vorba de nicio săpătură în această decizie.  
 
Reprezentant Stop 5G România: Păi ce înseamnă sub? Asta înseamnă. 
 
Reprezentant ANCOM: Vreau să fac o completare. Orice fel de intervenție pe clădiri cu valoare 
de patrimoniu se face cu avizul Ministerului Culturii. Asta o dată. 2... 
 
Reprezentant Stop 5G România: Dar se fac anumite excepții în cazul...scrie în legea 198...la 
clădirile de patrimoniu... 
 
Reprezentant ANCOM: Numai puțin. Eu nu știu să existe standarde, poate colegii din piață să 
mă ajute, standarde de instalare subterană de rețele de comunicații electronice pe sub clădiri 
existente. De asta v-a spus și colegul meu... 
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Reprezentant Stop 5G România: Păi asta prevede decizia dvs. în anexă...la pozițiile 9, 10, 11.. 
 
Reprezentant ANCOM: Prevede un tarif...  
 
Reprezentant Stop 5G România: Păi pentru ce prevede dacă nu se...  
 
Reprezentant ANCOM: Pentru conexiunile care sunt făcute în subsol sau sunt făcute deja din 
construcție, în partea de fundație a clădirilor... 
 
Reprezentant Stop 5G România: Nu, eu vreau să scrie în mod expres că sunt interzise 
săpăturile.  
 
Reprezentant ANCOM: Nu va scrie niciodată în mod expres. Eu v-am spus un lucru... 
 
Reprezentant Stop 5G România: Păi tocmai asta este, că ceea ce faceți dvs. nu este predictibil. 
Nu respectă tehnica legislativă.  
 
Reprezentant ANCOM: Decizia noastră nu poate să spună mai puțin decât spune legea. Eu v-am 
explicat un singur lucru: 1. este imposibil să construiești, să sapi un tunel și să tragi fibră pe sub o 
clădire existentă. Nu se face așa ceva. Este...și economic este ilogic să faci așa ceva. 2. Dacă totuși 
cineva ar gândi un asemenea proiect, trebuie să meargă la Ministerul Culturii pentru un aviz. Și 
sunt convins că Ministerul Culturii nu va da un asemenea aviz. De asta vă spun, legea este 
generică, decizia vine în aplicarea ei și ia fiecare aspect în parte și îl detaliază, nu o poate 
contrazice, nu poate spune mai mult, nu poate spune mai puțin. Vă dau contextul mai larg. Repet, 
trebuie avizul Ministerului Culturii, nu vă faceți griji.  
 
Reprezentant Stop 5G România: Da, dar această lege prevede derogări în ceea ce privește 
Ministerul Culturii. Această lege a avut 4 avize negative în Parlament. Și Consiliul Legislativ a dat 
182 de pagini A4 cu nereguli în proiectul creat de dumneavoastră.  
 
Reprezentant ANCOM: Această lege, așa cum este ea, cu neregulile pe care le susțineți dvs., 
spune explicit că este nevoie de avizul Ministerului Culturii... 
 
Reprezentant Stop 5G România: Nu eu... dvs., ANCOM, ați făcut un proiect de lege cu 182 de 
pagini de nereguli, cu încălcarea a 48 de acte normative. Mulțumesc. 
 
Reprezentant ANCOM: Încă o dată aduc aminte că legea a fost atacată...  
 
Reprezentant Stop 5G România: A fost atacată doar pe chestia cu interceptările și cu mediul, 
cu spațiile verzi. Atât.  
 
Reprezentant ANCOM:...a fost dezbătută în Parlament, a fost amânată 2 ani de zile pentru 
dezbateri suplimentare în Parlament. Acum e în Monitorul Oficial. Obligația noastră e să o punem 
în aplicare fix în forma în care a fost publicată în Monitorul Oficial. 
 
Reprezentant Stop 5G România: Nu este adevărat. Numai puțin. Dacă nu sunteți la curent, 
acest proiect de lege a fost depus în octombrie de Guvernul Cîțu, exact în ziua în care a picat. 
 
Reprezentant ANCOM: Da doamnă, știm și noi istoricul... 
 
Reprezentant Stop 5G România: Păi nu spuneți că a fost doi ani de zile ancorată în 
Parlament...  
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Reprezentant ANCOM: ...Ați depășit timpul, dar haideți în 30 de secunde, vă rog să 
concluzionați. 
 
Reprezentant Stop 5G România: Asta am spus, că această lege a fost depusă în Parlament de 
Guvernul Cîțu, servită de dvs., mă rog, redactată de dvs., și acolo a trecut de Camera Deputaților. 
A ajuns în Senat, în martie pe 2 a fost votată, după, a fost contestată la CCR și în iunie a fost din 
nou votată în forma... A fost adusă în concordanță cu ceea ce a spus CCR.  
 
Reprezentant ANCOM: Cu câteva corecții cerute de Curtea Constituțională. 
 
Reprezentant Stop 5G România: Doar 2 corecții, două din 182 de pagini de nereguli constatate 
de Consiliul Legislativ, doar două din cele 48 de încălcări ale actelor normative în vigoare. Nu vi se 
pare că e cam puțin? 
 
Reprezentant ANCOM: Da doamnă și v-am spus că nu comentez activitatea CCR-ului și a 
Parlamentului. Este în vigoare. Este în Monitorul Oficial. Obligația noastră este să o punem în 
aplicare...  
 
Reprezentant Stop 5G România: Este obligația dvs. legală, constituțională să apărați România. 
Și este obligația dvs. să sesizați orice neregulă constatați, de orice fel. Nu spuneți că nu este 
obligația dvs. că este obligația dvs...Este obligația noastră a tuturor. De asta s-a ajuns aici. Și eu 
refuz să devin din slugă, aparent, în sclav. 
 
Reprezentant ANCOM: Nu putem da curs niciunei solicitări, a niciunei entități și nici din partea 
dvs. de a încălca legislația... 
 
Reprezentant Stop 5G România: Eu nu încalc legislația. Tocmai asta fac, respect Constituția. 
 
Reprezentant ANCOM: Deci obligația noastră este să o aplicăm. 
 
Reprezentant Stop 5G România: Este obligația mea să respect Constituția și să vă atrag 
atenția că aceste proiecte de decizii și alte acte normative încalcă legea și Constituția. Nu mai spun 
de bun simț. Și această tehnologie nu este de interes național.  
 
Reprezentant ANCOM: Nu e vorba de nicio tehnologie aici. E vorba de tarife pentru cabluri care 
trec prin clădiri, pe sub imobile, pe câmpuri publice, în proprietatea privată a cuiva.  
 
Reprezentant Stop 5G România: Pentru cele existente sunt deja contracte semnate.  
 
Reprezentant ANCOM: Ok, încheiem. Pentru că v-ați încheiat și timpul suplimentar... 
 
Reprezentant Stop 5G România: Ceea ce discutăm de aici înainte este...de acum înainte ce 
discutăm este pentru 5G, 6G și așa mai departe...  
 
Reprezentant ANCOM: Observațiile și propunerile și ale dvs. și indirect pentru [reprezentant] 
Asociația Juriștilor pentru Apărarea Drepturilor și Libertăților vor fi ... pentru că [reprezentant] 
UNCJR... Deci vor fi prinse în minută. Minuta va fi pusă pe site, minuta va putea fi consultată și de 
comisiile din Parlament și de Curtea Constituțională.  
 
Reprezentant Stop 5G România: Vă vom ataca inclusiv Codul Comunicațiilor că și acolo este...  
 
Reprezentant ANCOM: Deci [reprezentant] UNCJR? 
 
Reprezentant UNCJR: Bună ziua! Uniunea Națională a Consiliilor Județene nu are observații pe 
proiectul de decizie. Noi am constatat că discutăm de punerea în acord a legislației subsecvente 
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față de legislația primară. Am și transmis în scris acest punct de vedere. Mai multe nu am de 
adăugat, neavând alte propuneri pe subiect. Vă mulțumesc. 
 
Reprezentant ANCOM: Mulțumim și noi. Să știți că am redactat și un ghid ca urmare a noilor 
prevederi legislative pe care ar fi bine să îl diseminați și către membrii dvs. pentru a le fi mai ușor 
în urmărirea respectării prevederilor legislației. El se găsește pe site-ul nostru, dar poate o să 
facem și niște adrese către dvs. cu rugămintea să trimiteți la entitățile din zona administrațiilor 
locale. 
Urmează [reprezentant] ANISP. 
 
Reprezentant ANISP: Bună ziua. Nu nu am observații. Nu am dat nicio observație. Am venit în 
principal pentru a lua notă de notă de propunerile care se fac din zona industriei și, respectiv, 
autorității. Și pentru a vedea cursul evenimentelor viitoare, pentru a estima dacă ulterior urmează 
să venim cu propuneri. Mulțumesc frumos!  
 
Reprezentant ANCOM: Mulțumim și noi. [reprezentant] RADIOCOM? Sau [reprezentant] 
RADIOCOM?  [reprezentant] RADIOCOM? 
 
Reprezentant RADIOCOM: Nu avem observații la proiectul de decizie. RADIOCOM nu are 
observații la proiectul de decizie. Mergem înainte ... [neinteligibil] 
 
Reprezentant ANCOM: Da, mulțumim pentru observație. Doamna [reprezentant] Asociația 
Română de Standardizare? 
 
Reprezentant Asociația Română de Standardizare: Nu avem observații. De altfel, este 
cumva în afara ariei noastre de competență. Dar nu avem observații. Mulțumesc! 
 
Reprezentant ANCOM: Tot ca o paranteză, ați văzut că acel normativ de canalizație telecom, 
fibră optică, am reușit după mult timp să fie semnat de toate cele trei entități și de două zile cred 
că este și în Monitorul Oficial. Sper că va fi un instrument util pentru toți cei care proiectează și 
construiesc în special rețele subterane de fibră optică. Și ar trebui și acela popularizat și în zona 
autorităților locale și în zona specialiștilor din industrie. Și ultima înscriere la cuvânt de astăzi, 
[reprezentant] Consiliul Concurenței? Vă rugăm doamnă.  
 
Reprezentant Consiliul Concurenței: Mulțumesc! Similar cu [reprezentant] ANISP nu am nici 
eu mandat pentru a aviza sau a nu aviza acest proiect. Cu toate acestea pot să observ că, mai ales 
din perspectiva Legii 21 și a atribuțiilor pe care le are Consiliul Concurenței, apreciem inițiativa de a 
alinia legislația secundară față de cea primară pentru că nu poate să aibă decât un efect benefic 
asupra mediului de afaceri. Mulțumesc! 
 
Reprezentant ANCOM: Da, mulțumim pentru feedback. La fel și pe alte zone va trebui să punem 
în acord legislația secundară, alte decizii ale autorității, ca urmare a noilor prevederi din Codul 
Comunicațiilor. Și aici mă refer și la comunicațiile, spre exemplu, comunicații spre 112, 
comunicațiile de urgență, dar și alte elemente de reglementare. Adică e foc continuu după Codul 
Comunicațiilor, mult așteptat. Bun, deci pe acest subiect nu mai sunt înscrieri la cuvânt. Așa cum 
am precizat, obligația...  
 
Reprezentant Stop 5G România: [reprezentant] CCD AXIO ar dori să intre și dânsa telefonic. 
Nu s-a înscris pentru că a fost în spital, a fost cu problemele de sănătate și astăzi, am vorbit cu ea 
mai devreme și se simte puțin mai bine și vă roagă sa-i permiteți să intervină personal telefonic. 
Vă rog foarte mult să faceți un gest nobil, vis-a-vis de o doamnă.  
 
Reprezentant ANCOM: Doamnă, au fost puse pe site cu mult timp înainte. După cum ați văzut, 
toată lumea s-a înscris și toți cei care au solicitat cuvântul au primit. Nu știu cât este...fără 8 
minute. Haideți, nu are sens telefonic. Vă rog să transmiteți tot dvs. cât se poate de scurt.  
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Reprezentant Stop 5G România: Păi telefonic, că una spun eu și alta...Dânsa este cea care a 
solicitat această dezbatere publică. Nu cred că ar fi fairplay din partea dvs. Numai puțin... 
 
Reprezentant CCD AXIO (telefonic): Da, bună ziua! Aș vrea să spun... Da, bună ziua tuturor. 
Îmi pare rău că nu am putut ajunge astăzi acolo. În răspunsurile dvs. la memoriul pe care l-am 
depus pe acest act normativ ați... pe lângă faptul că ați evitat să spuneți concret la intrarea în ce 
temei legal dvs. emiteți acte normative fără studii de impact. Fără să țineți cont de vocea noastră, 
a proprietarilor, care nu vor antene pe proprietățile private și pe proprietățile publice. Și aceste 
proprietăți publice sunt tot ale noastre, să știți domnul Lovin. Degeaba vă eschivați. Puneți în 
mâinile unor ONG-uri ale municipalităților cu care vă judecați avizarea pozitivă că nu este o avizare 
pozitivă. O să împânziți pământul cu antene și toți o să fim iradiați, din cauza acestor acte 
normative pe care dvs. le-ați emis fără studii de impact, fără acordul nostru. Iar acești 
reprezentanți ai instituțiilor publice ar trebui să știe... Au fost invitați în Parlament să depună 
amendamente pe Codul Comunicațiilor, nu au venit, iar ambele comisii de administrație publică nu 
au vrut să avizeze mizeria de Cod al Comunicațiilor 198/2022. Faptul că dvs. [neinteligibil]...fel și 
fel de acte normative cu caracter tehnic, parlamentarii habar nu au ce votează, nici măcar n-au 
citit mamutul ăsta de lege pe care îl invocați. Aceste decizii pe care le dați... Vă spun de pe acum, 
vor fi contestate la CCR și acel Cod al Comunicațiilor va pica, pentru că este neconstituțional, cap-
coadă. Ce ați făcut dvs., că acea lege este scrisă de dvs., ceea ce a spus și [reprezentantul Stop 
5G România]. Rețineți aspectul acesta! Și faptul că ne intimidați și ne restrângeți accesul să 
spunem... și nu ne răspundeți, în primul rând, la solicitări, la memoriu... Nu este ilegal să retrageți 
astfel de acte normative, din moment ce noi, beneficiarii acestor acte normative, nu suntem de 
acord cu ele. Domnul Lovin, citiți Constituția, domnule Săceanu, citiți Constituția prima dată, 
înainte să elaborați astfel de acte normative. Nu se poate să încălcați în mod sistematic și repetat 
Constituția României. Iar la ce este prezentat, nici o problemă, sunteți complici la genocid. Pentru 
că va fi un proces colectiv de genocid pe 5G. Și toți care vorbiți acum, veți fi complici. Nu mai 
râdeți, că ăsta este adevărul. Deja sunt probe din străinătate. Este [inteligibil] internațională pe 
așa ceva. Deci nu mai râdeți, că despre asta este vorba. Noi discutăm acum, iar doamnele care au 
venit să spună că sunt de acord, foarte bine, o să fie trecute pe lista celor care au fost de acord cu 
acest genocid. Toate aceste derogări, toate aceste [inteligibil] mizerabile sunt date pentru 5G. 
Pentru acele [inteligibil]. Da, da, că spuneți că 26 de GHz...Domnul Lovin nu mai mințiți! Că o să 
dați licitația și pe 26 GHz...  
 
Reprezentant ANCOM: Acum s-a încheiat! Deci fără atacuri la persoană, fără minciuni, fără 
nesimțire crasă în cadrul unei instituții publice.  
 
Reprezentant Stop 5G România: Nu este un atac la persoană. V-a spus că ceea ce ați spus 
dvs. nu este în conformitate cu adevărul.   
 
Reprezentant ANCOM: Deci noi am fost foarte politicoși, civilizați, v-am explicat în detaliu 
absolut toate aspectele și de legislație primară și de legislație secundară, deciziile noastre, care 
sunt fundamentele, care sunt argumentele, care sunt obligațiile. Pur și simplu trebuie să ne facem 
treaba așa cum scrie în fișa postului.  
 
Reprezentant Stop 5G România: Și reprezentanții autorităților locale au organizat cumva 
dezbateri să întrebe pe cei pe care îi reprezintă dacă sunt de acord cu poziția dvs.?  
 
Reprezentant Asociația Municipiilor din România: Bineînțeles. Aceasta este procedura.  
 
Reprezentant UNCJR: Au fost consultați. Sigur. 
 
Reprezentant Stop 5G România: Ați organizat dezbateri? Asta am întrebat. 
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Reprezentant Asociația Municipiilor din România: Se organizează consultarea, normal, cum 
a fost organizată pentru orice act normativ. 
 
Reprezentant Stop 5G România: Și la dvs. domnule? 
 
Reprezentant UNCJR: Evident. 
 
Reprezentant Stop 5G România: Vom verifica. Eu nu cred că .... 
 
Reprezentant ANCOM: Dacă aveți întrebări către administrațiile locale sau către alte instituții ale 
statului vă rog să vă adresați direct. Nu suntem aici Poiana lui Iocan, să găzduim aici tot felul de 
discuții la o bere. Cu asta încheind subiectul principal. Cred că am răspuns la toate propunerile, 
inclusiv la propunerile de retragere și am să repet încă o dată, este vorba strict de tehnică 
legislativă, de punere în acord a articolelor noi din legislație, din Legea infrastructurii, modificată în 
luna iulie anul acesta. Și este vorba de actualizarea unor tarife vechi, pe legislația veche, puse în 
acord cu legislația nouă. Fără alte intervenții pe elemente de infrastructură, deci pur și simplu 
actualizări de tarife. Acestea fiind spuse, o declar adoptată în forma publicată pe site-ul ANCOM și 
va fi trimisă spre Monitorul Oficial. Acum, foarte pe scurt, la diverse, dacă mai sunt intervenții? Și 
v-aș ruga să vă mențineți, nu știu, în limita a jumătate de minut.  
 
Reprezentant Stop 5G România: Da, eu. De ce nu țineți cont de propunerea făcută de mine? 
Și să specificați în mod expres că nu se vor face săpături pentru introducere de cabluri și de alte 
echipamente tehnice sub clădirile de patrimoniu.  
 
Reprezentant ANCOM: Nu ține de atribuțiile arbitrului telecom.  
 
Reprezentant Stop 5G România: Ține! Nu vă doare pixul să treceți așa ceva în...  
 
Reprezentant ANCOM: Așa cum v-a spus și directorul juridic, autorizațiile de construcții se dau 
în baza altor legi, se dau de autoritățile locale, se dau cu avizarea unor instituții specializate. Sunt 
avize de la Inspectoratul de Stat în Construcții, de la Ministerul Culturii, de la Ministerul Mediului 
sau de la alte instituții, care, fiecare pe zona atribuțiilor proprii, se exprimă și în procedurile de 
autorizare construcții de orice fel și, în cazul de față, construcții de infrastructură de telecom.  
 
Reprezentant Stop 5G România: Mai am 20 de secunde. Revin puțin mai târziu. 
 
Reprezentant ANCOM: Deci ANCOM nu are nicio atribuție pe linia avizelor de săpături sau de 
construcții de tipul acesta, pe sub clădirile de patrimoniu. Bun, altcineva dacă mai este vreo 
intervenție la diverse? Nu. Colegi, dacă mai vreți să faceți o precizare?  
 
Un alt reprezentant ANCOM: O precizare legată de datele cu caracter personal. Aș vrea să știți 
că noi am colectat și vom prelucra date cu caracter personal exclusiv cu scopul participării la 
această ședință, accesului în clădire și redactării minutei. Nu facem înregistrări video, ședința este 
înregistrată doar audio. Toate datele dvs. vor fi folosite exclusiv în aceste scopuri. Nu am colectat 
niciun fel de consimțământ pentru înregistrări video sau punerea de material pe rețele de 
socializare sau alte medii de acest gen. Daca unii dintre dvs. se simt inconfortabil de ce s-a 
întâmplat astăzi, vă rog să îmi acceptați scuzele, dar aceasta este situația.  
 
Reprezentant ANCOM: Bun, deci mulțumesc Marius pentru precizări. Ultima strigare. Dacă la 
diverse mai aveți să ne comunicați ceva sau.  
 
Reprezentant Stop 5G România: Da, căutam un pasaj cu Ministerul Culturii unde se fac 
anumite derogări ...  
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Reprezentant ANCOM: Da, încă o dată vă spun că ANCOM nu apare pe niciun flux de avize 
pentru construcțiile în zonele protejate de mediu sau în zonele de patrimoniu cultural.  
 
Reprezentant Stop 5G România: Dvs. ați elaborat acest proiect de lege, despre asta este 
vorba. Nu ne spuneți nouă că nu depinde de dvs., că nu aveți nicio legătură. Și, ca să fiu în 
concordanță cu berea pe care ați invocat-o mai devreme, nu spuneți că nici usturoi nu ați mâncat 
și nici gura nu vă miroase, pentru că aici a fost făcut acest proiect de lege. Și știți mai bine decât 
oricine altcineva ce scrie în această lege, care a fost foarte puțin modificată în bine.  
 
Reprezentant ANCOM: Ok, încă o dată, acestea fiind spuse, vă mulțumim încă o dată pentru 
participare, pentru intervenții pentru feedback-ul pozitiv sau negativ. Este o lecție în toate, Și așa 
cum am spus, și minutele au fost aprobate și forma deciziei care va fi trimisă, așa cum este ea pe 
site acum, spre publicare Monitorul Oficial. Mulțumim. Să aveți o zi bună. Multă sănătate. 
 
 
 


